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Dr Zdravković: Oko 40 odsto pacijenata ima produženi kovid, neki i trajne posledice 

Očigledno je da su nepridržavanje mera i slab odziv vakcinaciji dali svoje loše posledice zbog kojih sada 

trpe svi, rekla je za RTS direktorka KBC "Bežanijska kosa" dr Marija Zdravković. Naglasila je da nijedan 

pacijent koji se vakcinisao, a koji je oboleo od kovida, nije imao teži oblik bolesti. 

Doktorka Marija Zdravković rekla je za RTS da broj pacijenata raste i da je očigledno da su nepridržavanje 

mera i slab odziv vakcinaciji dali svoje loše posledice zbog kojih sada trpe svi. Naglasila je da će, ukoliko 

bude bilo potrebe, ući u kovid sistem. 

Govoreći o radu KBC "Bežanijska kosa", Zdravkovićeva je rekla da su ambulante prepune i da su 

kapaciteti bolnice u potpunosti zauzeti. 

"Naša onkologija ogroman broj pacijenata leči. Veliki je priliv pacijenata sa različitim akutnim 

komplikacijama, sa pogoršanjem hroničnih oboljenja koja su non-kovid i ono što moram da kažem, jedan 

veliki broj pacijenata koji imaju tegobe zbog preležanog kovida, koji se nisu vakcinisali, a nijedan pacijent 

koji je došao zbog komplikacija od vakcinacije", kazala je Marija Zdravković. 

Istakla je da je značajno otežan rad u zdravstvenim ustanovama i da je jedan deo zdravstvenog kadra na 

ispomoći u Kovid bolnici u Batajnici. 

"Taj teret nosi ceo zdravstveni sistem. S druge strane, mi smo tu da pokrijemo potrebe pacijenata, jer 

pacijenti koji imaju teška oboljenja, a koja nisu kovid, moraju da se leče, jer u slučaju da se ne leče, dolazi 

do progresije i velikih komplikacija tih oboljenja", naglasila je direktorka KBC "Bežanijska kosa". 



 
 

"Od 30 do 40 odsto pacijenata ima neki oblik produženog kovida"  

Marija Zdravković je naglasila da između 30 do 40 odsto pacijenata koji su se zarazili imaju neki oblik 

produženog kovida, a da svaki deseti pacijent ima kardiovaskularne komplikacije koje mogu da budu 

izuzetno ozbiljne, a nekada mogu da ugroze život. 

"Tri do pet procenata pacijenata ima životno ugrožavajuće komplikacije ili teške komplikacije kovida koje 

će ostaviti trajne posledice na zdravlje zbog čega će ta osoba morati da dobija trajnu medicinsku 

terapiju. To je vrlo bitno da kažemo svima onima koji ne žele da se vakcinišu i nisu se još uvek vakcinisali 

i smatraju da je vakcinacija opasna. Kovid je izuzetno opasno oboljenje. Onog trenutka kad preležite 

kovid i izađete iz bolnice, nije završen problem sa kovidom, to je bolest koja uzrokuje trajne posledice", 

istakla je Zdravkovićeva. 

Dodala je da nijedan pacijent koji se zarazio, a bio je vakcinisan, nije imao teži oblik kovida. 

"Svi su prošli sa lakšim oblikom kovida. Međutim, sam kovid dovodi, kod pacijenata koji su ima druga 

teža oboljenja, ne samo do respiratornih simptoma, već i do pogoršanja tih oboljenja, pa neretko 

pacijenti koji su vakcinisani, a dobiju kovid i imaju teška hronična oboljenja, upravo bivaju lečeni zbog 

pogoršanja tih hroničnih oboljenja. Naravno da moraju da se leče u kovid bolnici da ne bi zarazili non-

kovid pacijente", naglasila je Marija Zdravković. 

"Lekar mora da bude svestan da ne sme naštetiti pacijentu" 

U KBC "Bežanijska kosa" vakcinisano je preko 70 odsto zaposlenih, a jedan deo zaposlenih će se 

vakcinisati kada im prođu tegobe koje su dobili nakon zaraze. 

"Moram da kažem da je na odeljenju onkologije i klinika za onkologiju obuhvat vakcinacije stoprocentni. 

Na to smo posebno ponosni svi, jer tu rade ljudi koji rade sa najvulnerabilnijim pacijentima", rekla je 

Zdravkovićeva. 

Dodala je da čovek kao lekar mora da bude svestan da ne sme naštetiti pacijentu i to je osnovna vodilja 

zbog koje bi svi zdravstveni radnici trebalo da se vakcinišu. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Šekler: Uveo bih kovid propusnice – ne možemo se ponašati čas ovako čas onako 

Virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta u Kraljevu Milanko Šekler rekao je za RTS da vakcinu 

treba da prime svi koji su ugroženi. Glavna žarišta, odnosno mesta gde se širi virus su prepune sportske 

sale bez ikakvih epidemioloških mera, kao i velika veselja, ističe Šekler. 

Posle više od dva i po meseca raspusta većina đaka u Srbiji vratila se u školske klupe, u trenutku kada je 

sve više zaraženih koronavirusom, a raste i broj mladih ljudi koji su se zarazili.  

Dr Milanko Šekler rekao je za RTS da je rano da se govori o tome da li su deca dovoljno zaštićena u 

školama i jesu li maske dovoljna zaštita. 

"Znamo da je vrlo mali procenat dece vakcinisano što razumem, jer nisu vakcinisani roditelji, onda je ova 

situacija sasvim očekivana, videćemo kako će se dalje odvijati", kaže on. 

"Siguran sam da je jedino rešenje ono koje niko ne voli da čuje, a ja više ne volim da izgovaram, a to je 

vakcinacija", rekao je Šekler. 

Šekler smatra da na polju nastavnika i vakcinacije treba raditi više. "Ti ljudi koji rade u prosveti, a nisu 

vakcinisani, ugrožavaju sopstveni život, u opasnosti je njihov život od njihovog ponašanja, nalaze se u 

situaciji da lako mogu da se inficiraju od dece", kaže Šekler. 

Žarišta kornavirusa 



 
 

Dr Šekler smatra da škole nisu žarišta koronavirusa, već su glavna žarišta i mesta gde se širi virus 

prepune sportske sale bez ikakvih epidemioloških mera, u smislu da je tamo ušao neko ko je vakcinisan 

ili testiran. 

"Kada vidite velika veselja, ispraćaj u vojsku, proslave privatnog tipa gde dolazi gomila ljudi gde niko ne 

nosi maske i pojave se snimci na internetu, to izaziva jednu vrstu inata kod ljudi. Oni kažu – čekaj, deca 

treba da idu u školu i nose maske, a ovde niko ne nosi masku ni na utakmicama, proslavama, niti 

poznate ličnosti nose maske – zašto bih nosio ja. Sav teret treba da bude na običnom malom čiveku. 

Zakon mora da radi za sve", istakao je Šekler. 

Podseća da su pojedine zemlje smenjivale ministre jer nisu držali distancu na poslu ili su se ponašali 

rizično. 

"Ne kažem da treba to, ne možemo da pravimo paniku po potrebi, sada kada je broj zaraženih ljudi 

ogroman što jeste za paniku – ne možemo sada da kažemo donećemo druge mere. Sve vreme treba 

govoriti o tome, da svi poštuju mere koje nikada nisu ukinute – maske i distance nisu ukinute, kao i 

popunjenost kapaciteta", rekao je Šekler. 

Ako se nastavi sa ovim brojevima, Šekler kaže da bi uveo kovid propusnice ko je preležao, testiran da 

može da uđe bilo gde. 

Prema njegovim rečima, to je trebalo uraditi mnogo ranije, to je jedina mera koja treba da se poštuje i 

sprovodi. 

"Ne možete da pustite da na utakmici, zato što igra reprezentacija, bude 20.000 ljudi i da je sve jedno ko 

je došao i kako je ušao. Ušli bi navijači po nekim principima, da na taj način promovišemo kovid 

propusnice i pokažeš na delu da to može", kaže Šekler. 

Preko 3.500 zaraženih je bilo prošle nedelje, videćemo sutra kada se brojke vrate, kaže on. 

"Biće mnogo lakše kada roditelji budu birali vakcinu za decu"  

Smatra da moramo imati kontinuitet, ako i da ne može da se ponašamo kao "na pedalu", čas ovako čas 

onako, nego svi u kontinuitetu. 

Govoreći o vakcinaciji, kaže da imamo 50 odsto vakcinisanih, "možemo da pričamo puste želje, ali nikada 

neće biti normalna situacija ako ovako nastavimo da se ponašamo". 

"Povećava se broj hospitalizovanih, često ćete čuti – vidi Izrael daju treću dozu, šta im vredi to. 

Rasterećen je zdravstveni sistem, nema umrlih – naša ideja nije da se niko ne razboli, nego da što manje 

ljudi bude u riziku za sopstveni život ili da izgubi život, a da posle toga stiče imunitet, i da vremenom što 

bolje može da podnese kontakt sa virusom, da bi to mogao mora da se vakciniše, a ljudi koji su preboleli 

i oni koji su prokuženi, kada se sve sabere da to bude 80 odsto", kaže Šekler. 

Šekler kaže da je za to da prime vakcinu svi koji su ugroženi. 



 
 

"Začkoljica je da odrasli mogu da biraju vakcinu, a za decu nema izbora, mogu da prime samo jednu 

vakcinu. U Kini je vakcina registrovana i za decu, jedva čekam i nadam se da će država kod nas isto to da 

reguliše – da registruje tu vakcinu za decu, onda će biti mnogo lakše da roditelji biraju vakcine za decu 

kao za sebe", zaključio je Šekler. 

 

 

Vojna bolnica Karaburma radi punim kapacitetom, Vukosavljević ima poruku za nevakcinisane 

Načelnik Vojnomedicinske akademije Miroslav Vukosavljević rekao je za RTS da nema mesta opuštanju i 

da je vakcinacija spas. 

Da se pogoršava epidemijska situacija u zemlji vidimo i po tome što vojna bolnica Karaburma ponovo 

radi punim kapacitetom. Otvoren je objekat K2 i primljeni su prvi pacijenti. 

Načelnik Vojnomedicinske akademije Miroslav Vukosavljević rekao je za RTS da je vojna bolnica 

Karaburma počela sa radom prošle godine i nije prestajala da radi. 

"Prateći epidemiološku situaciju videli smo da treba da svoje kapacitete maksimalno angažujemo i to 

smo učinili od petka", kaže Vukosavljević. 

Već danas u objektu K2 koji ima 40 postelja, 28 je popunjeno, a 102 pacijenta su u bolnici. 

Govoreći o kliničkoj slici pacijenata, kaže da se ne razlikuje puno kako je u ostalim crvenim zonama. U 

intenzivnoj nezi nema nijednog vakcinisanog, to je apel da shvatimo da vakcinacija radi, istakao je 

načelnik VMA. 



 
 

"Neko kaže pa ja sam vakcinisan, dobio si lakši oblik i prošao si kako treba, ali nisi završio na respiratoru", 

kaže načelnik VMA. 

Prema njegovim rečima, pacijenti su u starosnoj dobi od 16, 22 do 92 godine. 

Govoreći o mogućem ponovnom aktiviranju "Arene", kaže da bi voleo da Arena ostane u funkciji onoga 

što smo videli u prethodnim danima - da se radujemo odbojkašicama, a da bolnice koje si bile planirane 

za kovid ostanu. 

U nekovid objekte dođu zaraženi pacijenti a da nisu znali 

"Na VMA kao nekovid ustanovi koja funkcioniše od marta prošle godine, pa do 5. maja kada smo se ovde 

videli, imali smo priliku da vidimo da je na desetine pacijenata dolazilo a bili su asimptomatski, a na ulazu 

ima tačna procedura i prema kliničkoj slici svakog zbrinemo u kovid ustanovu", kaže Vukosavljević.  

To sve utiče puno na nekovid rad – potreban je dodatni oprez, pooštrene mere na prijemno-trijažnom 

delu i centru hitne pomoći, kaže on i dodaje da se Infektivna klinika VMA ne gasi, preko 120 posto je 

popunjena. 

Infektivna klinika KCS radi samo u kovid režimu, sve ostalo što treba zbrinjava jedina Infektivna klinika 

VMA, podvukao je Vukosavljević. 

Osvrćući se na broj zaraženih zdravstvenih radnika, Vukosavljević kaže da su 32 radnika zaražena po 

podacima od petka. 

Reč je o lakšoj kliničkoj slici, svi su u kućnoj izolaciji, a desetak njih je revakcinisano. 

"Nemojmo se opuštati, sprovodimo epdimiološke mere, kada smo bliže u razgovoru ili navijanju treba 

nositi zaštitne maske", kaže on. 

Vukosavljević kaže da je oko 75 odsto zdravstvenih radnika revakcinisano, ima 10 odsto onih koji su 

preležali i primili buster dozu, pet odsto je onih koji ne mogu da prime vakcinu zbog teških hroničnih 

bolesti. 

"Vakcinacija je spas, treba vratiti slike sa početka vakcinacije, prvi su rame poturili svi zaposleni u bolnici 

na Karaburmi, a onda i zaposleni na VMA. Svi mi kružimo, 95 odsto osoblja je angažovano sa VMA i 

komanda je u VMA", zaključio je Vukosavljević. 

 

 

 



 
 

 

 

Ašanin: Situacija se dramatično promenila, klinička slika mnogo teža u ovom talasu 

Direktor Kliničkog centra Srbije Milika Ašanin rekao je za RTS da ovaj talas epidemije ima posebne 

karakteristike. Uglavnom je reč o pacijentima koji nisu vakcinisani. Klinička slika pacijenata je mnogo teža 

nego u prethonom talasu, istakao je Ašanin. 

Rastom broja zaraženih, raste i broj hospitalizovanih. Crvene zone su sve punije. Trostruko je više 

pacijenata nego pre samo mesec dana.  

Direktor Kliničkog centra Srbije Milika Ašanin rekao je, gostujući u Dnevniku RTS-a, da je aktuelna 

epidemijska situacija u Srbiji teška i ima tendenciju pogoršavanja, to govore brojevi u kovid 

ambulantama i kovid bolnicama. 

"Situacija se dramatično promenila i u ambulantama i u bolnicama u odnosu na jul - u proseku smo imali 

oko 60 pregleda u prijemnim ambulantama na Infektivnoj klinici a sada oko 190. Primano je 8 do 10 

pacijenata u toku dana, a sada prijem svakog trećeg", rekao je Ašanin. 

Što se tiče Infektivne klinike, kapaciteti su popunjeni 95 odsto, dodaje Ašanin. Bolnički kapaciteti na 

Batajnici su popunjeni dve trećine - 594 hospitalizovana pacijenta, 79 u jedinici intenzivnog lečenja, 54 

na respiratorima, a u toku prethodnog dana bilo je 60 prijema. 

Klinička slika pacijenata 

Ašanin kaže da ovaj talas ima ima posebne karakteristike. "Uglavnom su pacijenti koji su nevakcinisani, 

opominjem sve građane o neophodnosti vakcinacije", rekao je on. 

Prema njegovim rečima, klinička slika je mnogo teža nego u prethodnom talasu. 



 
 

"Želim da kažem o jednoj kategoriji pacijenata - ispod 50 godina koji nisu vakcinisani, to su pacijenti koji 

imaju problem sa shvatanjem neophodnosti vakcinacije, uglavnom se sami leče ili su u privatnim 

odrinacijama i pojavljuju se između petog i desetog dana u pogoršanju bolesti - imaju teške kliničke slike,  

bolest je uznapredovala i oni su veliki problem", kaže Ašanin. 

U ovom momentu je preko 50 odsto takvih pacijenata hospitalizovano. 

Koliko se uzoraka obradi u "Vatrenom oku" 

"Globalno imamo na dnevnom nivou oko 3.600 zaraženih, imamo ogroman broj tesitiranih, oko 16.000, 

to je oko 22 odsto. Što se tiče Vatrenog oka, krajem jula i početkom avgusta radili smo 350 uzoraka na 

dnevnom nivou i pozitivnost na koronu oko 5 odsto", izneo je Ašanin podatke. 

"Na jučerašei dan uradili smo preko 800 uzoraka i procenat pozitivnih je oko 30 odsto", istakao je 

Ašanin. 

O obaveznoj imunizaciji 

Podvlači da bi zdravstveni radnici trebalo da imaju najveću svest o potrebi vakcinacije, prosek je oko 50 

odsto u Srbiji kao i u opštoj populaciji. 

U KCS je oko 65 odsto vakcinisanih, mogu da pohvalim grupu najodgovornijih koji su se odmah 

vakcinisanli i poslednjih desetak dana vakcinisani su i trećom dozom, kaže on. 

Ašanin kaže da se čeka odluka Ministarstva zdravlja o eventualnoj obaveznoj vakcinaciji. 

Što se tiče situacije u vezi sa zdravstvenim radnicima, u pravilniku postoji da ako oni pružaju delatnost 

lečenja, nege, dijagnostike, ishrane unuslovima gde je povećan rizik za zaražavanje - oni moraju da se 

vakcinišu. 

Kaže da je njegov lični stav da treba da se propiše ta mera. 

Lečenje nekovid pacijenata  

Dr Ašanin kaže da za hitne pacijente i urgentna stanja imaju razrađen sistem. 

Podseća da KCS obezbeđuje veliku bolnicu u Batajnici i moraju da povećavaju svakodnevno broj kadrova. 

"Imamo 272 lekara angažovana u Batajnici, 95 iz KCS a 165 je primljeno po konkursu. Imamo 444 

medicinskih sestara i tehničara u Batajnici, samo 80 njih je iz drugih ustanova", kaže on. 

Ašanin ukazuje da je zabeleženo smanjenje kapaciteta u lečenju nekovid pacijenata za oko 30 do 40 

odsto u zavisnosti o kojoj klinici se radi. 



 
 

 

 

"NAJJAČI UDAR ZA DVE, TRI NEDELJE" Dr Đerlek: Ne isključujem mere, razmišlja se da vakcinacija bude 

obavezna za DVE GRUPE LJUDI 

U naredne dve, najkasnije tri nedelje, očekujem najjači udar delta soja. Nažalost, mnogo jači nego što 

smo očekivali. Ne isključujem i mere koje se neće svideti građanima - smanjenje okupljanja i rada 

ugostiteljskih objekata, noćnih klubova. Osnovni cilj nam je da zaštitimo živote i zdravlje ljudi, a to nema 

cenu - reči su dr Mirsada Đerleka, državnog sekretara u Ministarstvu zdravlja. 

U Srbiji je vakcinisano 51,7 odsto punoletnih i tu kao da se sa vakcinacijom stalo, brojka ne mrda. Upravo 

će njeno povećanje biti jedna od tema na narenoj sednici kriznog štaba, kaže dr Đerlek, razmišljanja o 

tome kako doći do cilja i podstaći ljude da zaštite jedni druge, ali i sebe idu u više pravaca. 

- Razmišljamo i o lutriji i sličnim podsticajima, a uskoro ćemo znati i da li će to biti u kombinaciji s 

preporučenom vakcinacijom za određene kategorije, ali ne bih ništa da prejudiciram - rekao je ministar 

Đerlek i dodao da situacija sa vakcinisanim pacijentima postaje sve ozbiljnija: 

Kaže i da se situacija pogoršava, da je veliki broj nevakcinisanih u bolnicama koji završavaju i na 

respiratorima, svakodnevno više od 15 ljudi gubi život, "moramo da reagujemo." 

Vakcinacija je sada preporuka, ali se razmišlja da za zdravstvene i prosvetne radnike postane obavezna. 

- Razmišljamo i o obaveznoj vakcinaciji zdravstvenih i prosvetnih radnika, a da li će se zaista odlučiti na 

tu varijantu - videćemo. Jedno je jasno - država neće tolerisati pojedincima ako budemo u situaciji da 

nam delta soj i uopšte koronavirus još jače zapreti. Polazak dece u školu bila je tema broj jedan u ovom 

trenutku, a sledeći zadatak je povećanje broja vakcinisanih, bez čega nema kolektivnog imuniteta i bez 

čega samo produžavamo agoniju. Siguran sam da ćemo naći način da to učinimo - rekao je u intervjuu za 



 
 

beogradski list ministar zdravlja i objasnio da postoje zemlje koje su za određene grupacije uvele 

vakcinaciju kao obavezu: 

- U Francuskoj je obavezna za zdravstvene radnike po odluci predsednika Makrona, što je u skladu sa 

svim principima i normama, jer neće da dozvole da oni zaražavaju pacijente. I posle te odluke imali su još 

skoro 14 miliona vakcinisanih, iako su bile demonstracije - kaže Đerlek. 

Ubeđen je, kaže, da će se naći modus kako da dođemo do 70-80% vakcinisanih. 

- A zar godinu i po dana agonije u društvu, toliko bolesnih, toliko ljudi koji su izgubili živote, pritisak pod 

kojim je oštećeno i mentalno zdravlje nisu dovoljni da svi zasučemo rukave i primimo prvu i drugu dozu, 

ne razumem tih 42-45% populacije, zašto oklevaju, šta još čekaju?! Ako misle da će ovo samo da prođe - 

neće! Moramo da pokažemo kolektivnu odgovornost - naglašava Đerlek. 

Za kovid propusnicama o kojima se priča, kaže, treba dobro razmisliti da li bi dale rezultate i da zato 

treba "sto puta meriti, a jednom seći". 

- Treba videti da li će to zaista dati rezultate. Znate koliko smo podsticajnih mera dali i koliko smo pričali 

o motivaciji za vakcinaciju pa nije dalo rezultate. Želimo da dođemo do modela koji će stvarno dati 

rezultate - njegove su reči. 

Navode da u februaru počinje davanje četvrte doze i da će se svaka naraedna davati na šest meseci. 

- Mnogi koji nisu iz medicine daju sebi za pravo da diskutuju o koroni i vakcini, što stvara veliku zabludu 

kod građana, a to nam uopšte ne treba. S druge strane, poštujem kolege, među kojima ima i uvaženih 

profesora, koji pričaju o četvrtoj dozi, ali prioritet države i zdravstvenog sistema je povećanje broja 

imunizovanih. Vakcinisali smo svega 51,7% punoletnih s obe doze, ali već pričamo o četvrtoj! Broj jedan 

nam je da povećamo prvu i drugu dozu, odmah posle toga je treća za pacijente koji su prioritetni, kojih je 

do 400.000, a boluju od teških bolesti praćenih smanjenim imunitetom. Ide i jesen s respiratornim 

infekcijama, pa i grip koji će trajati do marta, a vakcina kod takvih pacijenata polako gubi efekat i mora 

im se dati treća doza. Raduje me što već imamo odličan odziv - oko 200.000 građana primilo je treću 

dozu - tvrdi. 

Poslednjih dana sve je više dece sa srednje teškim i teškim kliničkim slikama. 

- Kad otac i majka nisu vakcinisani, neće biti ni dete. Međutim, deca ne samo da su superprenosioci već 

u nekoliko gradova imamo ozbiljan broj zaražene dece koja na veliku štetu i žalost imaju srednje teške, 

pa i teške kliničke slike. I Udruženje pedijatara je za vakcinaciju dece starije od 12 godina, koja je 

odobrena i molim roditelje da zaštite decu. Delta soj napada nevakcinisane i ako u jednom malom Tutinu 

već ima 56 zaražene dece, koliko ćemo ih imati u Beogradu, Novom Sadu, Kragujevcu, Nišu?! - pita se on. 

Kapaciteti u bolnicama se pune, ključno je da izvučemo pouke iz prethodnih 

- Kapaciteti u Batajnici su popunjeni 50%, tamo ima još dosta mesta. Ali, kao odgovorna država, uvek 

računamo i na najgori scenario jer koroni ne može da se veruje, što nas je vreme naučilo. 



 
 

 

 

"RASTE BROJ LJUDI U KOVID AMBULANTAMA, NAROČITO DECE" Dr Stojanović upozorio na širenje 

zaraze i objasnio da sve nove zaražene povezuju DVE STVARI 

Doktor Aleksandar Stojanović iz Doma zdravlja Palilula rekao je za RTS da se beleži konstantan porast 

broja ljudi koji se javljaju u kovid ambulante i da svi parametri pokazuju brojevi i dalje rasti. On napomije 

da je među novoobolelima sve više dece i dodaje da nove pacijente povezuju dve stvari - da su došli sa 

letovanja i da nisu vakcinisani. 

- Nažalost u kovid ambulantama ima sve više dece. To su deca koja su najčešće bila na letovanjima, nisu 

vakcinisana, razboljevaju se i prenose zarazu na svoje ukućane. Obolevaju i ljudi sa obe primljene doze 

ali na sreću oni nemaju težu kliničku sliku - rekao je doktor Stojanović. 

On kaže da ima dosta ljudi koji posle prvog pregleda, posle par dana ponovo dolaze sa mnogo težom 

kliničkom slikom. 

- Osnovni problem je što se mere ne poštuju. U toku je vakcinacija trećom dozom za koju postoji veliko 

interesovanje, ali nažalost najmanje interesovanje je za prvu dozu. Ljudi moraju da znaju da bez 

vakcinacije ne mogu da izbegnu koronavirus - naglasio je Stojanović. 

 



 
 

 

 

Brnabić: Početkom 2022. očekujem novo povećanje plata zdravstvenim radnicima 

Poverenica beogradskog odbora SNS i premijerka Srbije Ana Brnabić posetila je višečlanu porodicu Ćuk iz 

Resnika u opštini Rakovica i najavila da se početkom naredne godine može očekivati novo povećanje 

plata zdravstvenim radnicima. 

„Nastavićemo dalje sa investicijama, sa ulaganjem u infrastrukturu, nastavićemo sa izgradnjom i 

obnovom vrtića, škola, puteva, parkova, ali i sa svim drugim projektima koji će unaprediti kvalitet 

života“, rekla je Brnabić i dodala da će u narednom periodu češće posećivati građane i lično razgovarati 

sa njima. 

U saopštenju beogradskog odbora SNS se navodi da porodica Ćuk ima dva zdravstvena radnika, pa je 

tema razgovora sa Brnabić bilo i povećanje plata u tom sektoru. 

„U proteklih deset godina, za čak 89 odsto su povećane plate medicinskih sestara i tehničara, dok su 

primanja doktorima specijalistima i onima na specijalizaciji povećane za 77 odsto“, predočila je Brnabić. 

Zahvaljujući predanom radu i odgovornoj politici predsednika Aleksandra Vučića, javne finansije su 

stabilne i država može da povećava primanja svojim građanima, zaključila je Brnabić. 

 



 
 

 

 

Lončar: Ne možemo da uvedemo obaveznu vakcinaciju 

BEOGRAD - Očigledno je da nešto moramo da uvedemo kako bismo spasavali ljudske živote, ali, iz 

praktičnih razloga nije moguće uvesti obaveznu vakcinaciju u Srbiji, rekao je ministar zdravlja Zlatibor 

Lončar. On je na pitanje Tanjuga o tome da li se razmišlja uvođenje novih mera zbog povećanja broja 

novoobolelih rekao da se nada da će brojke uticati na ljude da se vakcinišu. 

"Svaki dan je tema koja ne može da mi bude jasna da li ćemo da uvedemo obaveznu vakcinaciju i da li 

ćemo da uvodimo ovo ili ono. Da li je moguće da mi moramo nešto da uvedemo da bismo spasavali 

ljudske živote jer očigledno je da nešto moramo. Ali, da budemo krajnje praktični, shvatili smo da ne 

možemo da uvedemo obaveznu vakcinaciju, jer je nisu ni uvele određene zemlje Evropske Unije i bio bi 

problem na evropskom sudu da li u Strazburu ili nekom drugom", objasnio je ministar. 

On je još jednom apelovao na građane da, kada je o vakcinama reč, veruju samo u ono što struka govori, 

a ne kako kaže, u "prazne priče". 

"Sve što smo govorili do sada nailazilo je na neku polemiku gde nisam video argumente i činjenice, ali se 

stvarno nadam da će brojevi obolelih, onih na intenzivnim negama i broj ljudi koji umiru, dovesti do toga 

da se uozbiljimo i ne vodimo prazne priče o vakcinama i vakcinaciji, da ne dozvoljavamo i sebi i drugima 

koji nemaju veze sa medicinom da komentarišu pa da za posledicu imamo ovu situaciju", poručio je on. 

Lončar kaže da je najveća posledica tih priča to što je dnevno između 15 i 20 umrlih. 

"Pored toga mi imamo i mnogo više ljudi koji su na intenzivnim negama, respiratorima koji su teško 

oboleli i koji će sigurno imati posledice ovoga", naglasio je ministar. 



 
 

On ukazuje i na to da je su evropske zemlje prešle procenat od 70 odsto vakcinisanih i podseća da su sve 

te zemlje imale problem sa vakcinama, a da je Srbija bila među prvim državama koje su nabavile vakcine. 

"Setite se kako smo krenuli i kako je dobro išlo, a onda su nas prestigli i imaju preko 70 odsto 

vakcinisanih i taj broj raste jer su ljudi shvatili da ovaj problem ne može da se reši dok se ne vakcinišemo 

i verovatno ćemo morati da se vakcinišemo duži niz meseci u narednom periodu", rekao je Lončar. 

Dodaje da mu pored polemika o vakcinaciji, nisu jasne ni one oko uvođenja "kovid propusnica". 

"Pojedine zemlje uvele za vakcinisane građane to da mogu da idu i u bioskope i u pozorišta i na 

utakmice, a mi i od toga pravimo polemiku", zaključio je on. 

 

 

Zoran Gojković: Sada je najbitnije pratiti broj hospitalizovanih osoba 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković izjavio je danas da je trenutno bitnije pratiti koliki je 

broj hospitalizovanih osoba od korone, odnosno koliko je opterećen zdravstveni sistem, nego koliko je 

zaraženih. 

„Imamo drugačiju kliničku sliku od prošle godine, sad su, umesto starijih, mladji u bolnicama, jer su se 

stariji vakcinisani“, rekao je on za TV Pink. 

Gojković je ponovo istakao da će se „svi zaraziti“ koronom tokom narednog perioda, ali neće svi oboleti, 

odnosno neće imati teži oblik bolesti. 



 
 

On je apelovao na gradjane Srbije da se vakcinišu, jer vakcina sprečava teške forme bolesti. 

Prema njegovim rečima, vakcinisani neće „završiti na respratoru“, jer njihov organizam već proizvodi 

antitela. 

„Korona je jako opasna bolest, jer oboleli prva tri dana nemaju velike simptome, ali su zato sedmi dan 

spremni za intenzivnu negu“, objasnio je Gojković. 

Takođe je rekao da je Klinički centar Vojvodine sada „rasterećen“ zbog novootvorene Kovid bolnice u 

Novom Sadu. 

„U kovid bolnici je sada 122 pacijenta, a u narednim danima će se prebaciti i kovid pacijenti iz ostalih 

bolnica u Vojvodini“, rekao je Gojković. 

 


